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Protokół Nr BRM.0012.3.9.2021 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i 

Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 25 października 2021 roku 

Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7 – lista obecności w załączeniu. 

Komisji przewodniczyła Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz. 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku – 

Sylwia Barszczewska. 

Spis treści 
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Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2021 ............................................................... 6 
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e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie lokalu 

użytkowego ......................................................................................................................... 8 

f) projekt uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
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g) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego ..................... 9 
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i) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2021 rok ................... 9 

j) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2021-2032 ............................................................................................................. 10 

k) projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy na 2022 r. Gminy Olecko 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego ......................................................................................................... 10 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione ......................................................................................... 10 

Do punktu 4 – Wnioski komisji ............................................................................................. 11 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-

Drozd, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz-Stefanowska, 

➢ Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Marta Malinowska, 

➢ Pracownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Urszula Sulima, 

➢ przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski, 

➢ przedstawiciel lokalnego portalu internetowego – Dariusz Josiewicz. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

przywitała przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany porządek 

posiedzenia:  

1. Analiza i procedury świadczenia usług opiekuńczych i specjalistycznych usług 

opiekuńczych w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Olecku. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wnioski komisji. 
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Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Do punktu 1 – Analiza i procedury świadczenia usług opiekuńczych i 

specjalistycznych usług opiekuńczych w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej 

w Olecku 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

powitała zaproszonych gości i poprosiła o przedstawienie informacji na ww. temat. 

Dyrektor MOPS w Olecku – Marta Malinowska 

przedstawiła informację – w załączeniu do protokołu. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

uważa, że standard opieki nie wynika z tego czy zadanie będzie realizowane przez firmę 

zewnętrzną czy bezpośrednio przez MOPS, a jest wynikiem osób zatrudnionych na 

stanowisku opiekunki. Dodała, że stoi na stanowisku aby usługi opiekuńcze nadal były 

pełnione przez firmę zewnętrzną. 

Zapytała, czy odbyła się już sprawa sądową. 

Dyrektor MOPS w Olecku – Marta Malinowska 

odpowiedziała, że strony były przesłuchiwane w formie pisemnej a sprawa nie została 

jeszcze zakończona. 

Dodała, że aktualnie w MOPS jest zatrudnionych 32 pracowników, a jeśli świadczenie usług 

zostałoby przejęte przez ośrodek zatrudnienie zwiększyłoby się o 100%. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

powiedziała, że zawieranie umów wieloletnich może spowodować to, iż MOPS będzie 

związany z firmą, która nie będzie spełniać wymogów i będzie problem z jej rozwiązaniem.  

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

uważa, że w momencie opracowania standardów świadczenia usług przez MOPS takie dane 

mogłyby zostać zawarte w umowie. Ponadto powinien znajdować się zapis, który mówiłby o 

okresie próbnym i w momencie nie wywiązywania w sposób prawidłowy obowiązków 

nastąpiłoby rozwiązanie umowy. 

Wiceprzewodnicząca Komisji – Alicja Nowik 
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zapytała czy MOPS posiada informację z innych ośrodków, które mają świadczenie usług 

opiekuńczych jako zadanie własne, jak to u nich działa. Uważa, że jakość wykonywanych 

usług nie zależy od rodzaju zawartej umowy a od ludzi, którzy tą prace wykonują. 

Dyrektor MOPS w Olecku – Marta Malinowska 

dodała, że zastanawia się czy opracowane standardy powinny być przyjęte uchwałą Rady 

Miejskiej czy tylko zarządzeniem dyrektora. 

Członek komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy w związku z tym, iż sprawa sądowa jeszcze nie została zakończona, to czy 

opiekunki otrzymały wynagrodzenie. Uważa, że w umowie powinien być zapis dotyczący 

zabezpieczenia wynagrodzeń dla osób świadczących usługi opiekuńcze. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że z tego co wie część opiekunek poszło do sądu i uzyskało wyrok wzywający 

do wypłacenia wynagrodzenia przez pracodawcę. Dodał, że w umowie nie mogą być zawarte 

tego typu zapisy, gdyż wynika to z Kodeksu pracy oraz innych ustaw. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała czy od zawsze usługi opiekuńcze były świadczone przez firmę zewnętrzną. 

Dyrektor MOPS w Olecku – Marta Malinowska 

odpowiedziała, że tak. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zaproponowała zorganizowanie spotkanie na sali konferencyjnej z innymi ośrodkami, w 

których świadczenie usług opiekuńczych jest zadaniem własnym aby wyciągnąć wnioski, 

wymienić się doświadczeniami. 

Kierownik Wydziału SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

odpowiedziała, że uczestniczyła w spotkaniu z dyrektorem MOPS w Ełku, który realizuje 

usługi opiekuńcze jako zadanie własne. Z rozmowy wynikało, że osoby zatrudnione na 

umowę o pracę na czas nieokreślony często korzystają ze zwolnień lekarskich. Jest to 

problem organizacyjny oraz generuje wysokie koszty dla ośrodka a jakość usług przy częstych 

zmianach opiekunek pozostawia wiele do życzenia. 

Uważa, że spotkanie które zaproponowała przewodnicząca jest jak najbardziej słusznym 

pomysłem. 
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Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała jak zapobiec, aby nie dochodziło do sytuacji, że firma która nie sprawdziła się w 

przeszłości nie została kolejny raz wybrana. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że jest to odwieczny problem samorządów. Każda nowelizacja prawa 

zamówień publicznych ogranicza możliwości jednostek publicznych, których dotyczy pzp. 

Ustawy chronią firmy zewnętrzne i zleceniobiorców jednostek publicznych. Dodał, że nie ma 

inwestycji, umowy gdzie samorząd nie boryka się w jaki sposób umieścić zapisy aby być jak 

najlepiej chronionym. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zaproponowała aby przeprowadzić analizę SWOT i przeanalizować wszystkie za oraz przeciw 

przejęcia zadania przez MOPS. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

powiedziała, iż zadaniem gminy i ośrodka jest zapewnienie usług opiekuńczych dla osób 

potrzebujących, a nie zabezpieczanie interesów pracowników firmy, który wykonuje usługę. 

Zapytała czy przy wyborze wykonawcy brane jest pod uwagę tylko kryterium cenowe. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że obecne pzp wprost nakazuje stosowanie innych kryterium. Cena stanowi 

max. 60% oceny oferty. 

Dyrektor MOPS w Olecku – Marta Malinowska 

zaproponowała, że ośrodek przygotuje projekt standardów aby jeszcze w tym roku się 

spotkać i nad nimi popracować. 

Przewodniczą komisji – Janina Anuszkiewicz 

zaproponowała spotkanie w grudniu. 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała, czy obecna firma, która świadczy usługi opiekuńcze wykonuje je w sposób 

prawidłowy. 

Dyrektor MOPS w Olecku – Marta Malinowska 

odpowiedziała, że tak. 
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Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej 

a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2021 

Sekretarz Gminy– Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2021. 

b) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 nie oddanym głosie, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych. 

c) projekt uchwały w sprawie nadania medalu „Zasłużony dla Olecka” 

Kierownik Wydziały SZB – Ewa Zalewska-Drozd 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 
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Komisja, przy 2 głosach za, 2 glosach wstrzymujących się i 3 nieoddanych głosach, 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania medalu „Zasłużony dla 

Olecka”. 

d) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutu Regionalnego Ośrodka 

Kultury w Olecku „Mazury Garbate” 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Alicja Stefanowska 

zapytała w jaki sposób zostaje powoływany dyrektor. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że ustawa daje kilka możliwości powołania dyrektora. Dopuszcza się 

możliwość konkursu. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała, kto zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o organizowaniu i prowadzeniu działalności 

kulturalnej jest organizatorem. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że Gmina Olecko ale to burmistrz jest uprawniony do powoływania dyrektora 

w imieniu gminy. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

powiedziała, że rada również jest organizatorem. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że rada nie ma uprawnień zatrudniania i powoływania pracowników. 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

zapytała ile będzie kierowników, zgodnie z zapisem § 12 ust.1 uchwały w sprawie statutu 

Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate”. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

odpowiedział, że statut ROK nie reguluje ilości kierowników, ale każdy kto zostanie powołany 

na stanowisko kierownika z automatu wejdzie w skład organu doradczego. 
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Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 5 glosach za i 2 glosach przeciw, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie statutu Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury 

Garbate”. 

e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie lokalu 

użytkowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na ponowne wynajęcie lokalu użytkowego. 

f) projekt uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2024 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnienie wskazując autopoprawkę. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja uwzględniając autopoprawkę burmistrza, przy 6 głosach za i 1 głosie 

wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Wieloletniego 

planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 

2021-2024. 
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g) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego. 

h) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Kierownik Wydziału DE – Monika Dudycz-Stefanowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie przeciw, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

i) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2021 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 5 glosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2021 rok. 
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j) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko 

na lata 2021-2032 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 

2021-2032. 

k) projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy na 2022 r. Gminy 

Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego  

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rocznego 

programu współpracy na 2022 r. Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

poinformowała, iż wpłynęło pismo od burmistrza dotyczące możliwości zwoływania komisji 

oraz sesji w trybie zdalnym. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
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dodał, że pismo dotyczy odpowiedzi na wnioski dwóch radnych z prośba o umożliwienie im 

uczestnictwa online w posiedzeniach komisji oraz sesji Rady Miejskiej. Poinformował, iż na 

wspólnym spotkaniu Przewodniczącej Rady Miejskiej oraz przewodniczącymi poszczególnych 

komisji zapadła decyzja, iż do końca tego roku wszystkie posiedzenia będą zwoływane w 

trybie zdalnym. Jednak wszyscy przewodniczący położyli nacisk na to aby ten kto może 

uczestniczył osobiście w posiedzeniach. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

poinformowała, iż gmina otrzymała 12 mln dofinansowania na modernizację i rozwój 

oświetlenia ulicznego. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

dodał, że ostatni przetarg na energię elektryczną pokazał, że cena energii elektrycznej 

znacząco wzrośnie. Dostarczenie energii do obiektów budowlanych wzrośnie o 74%, zaś na 

potrzeby oświetlenia ulic wzrost ten wynosić będzie 33%. Pod uwagę brana jest możliwość 

nocnego wyłączania latarni w celu zminimalizowania wydatków. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 4 – Wnioski komisji 

Przewodnicząca komisji – Janina Anuszkiewicz 

poddała wniosek pod głosowanie, aby przystąpić do opracowania standardów usług 

opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych realizowanych przez Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej w Olecku. 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła wniosek jako wniosek 

komisji. 

Członek komisji – Marian Prusko 

poprosił o doświetlenie przejść dla pieszych w mieście. 

Członek komisji – Wojciech Leonarczyk 

poprosił, aby rozstawić skrzynie z piachem przy najczęściej uczęszczanych przejściach dla 

pieszych. 
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Zaproponował, aby komisja przegłosowała wniosek by wystąpić do Rejonu Dróg 

Wojewódzkich w Olecku z prośbą o podjęcie działania w sprawie udrożnienia ruchu 

samochodowego na skrzyżowaniu ul. Kościuszki z Aleją Zwycięstwa (propozycja pinezki). 

Komisja jednogłośnie przyjęła wniosek jako wniosek komisji. 

Innych wniosków w tym punkcie nie zgłaszano. 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodnicząca komisji 

/-/Janina Anuszkiewicz 

Protokołowała 

/-/Sylwia Barszczewska 
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	Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej
	a) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Olecku na rok 2021
	b) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diet radnych
	c) projekt uchwały w sprawie nadania medalu „Zasłużony dla Olecka”
	d) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie statutu Regionalnego Ośrodka Kultury w Olecku „Mazury Garbate”
	e) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie lokalu użytkowego
	f) projekt uchwały w sprawie Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2021-2024
	g) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego
	h) projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości
	i) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2021 rok
	j) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2021-2032
	k) projekt uchwały w sprawie rocznego programu współpracy na 2022 r. Gminy Olecko z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego

	Do punktu 3 – Sprawy wniesione
	Do punktu 4 – Wnioski komisji


